
Protokół Nr 6
z VI sesji Rady Gminy Kluki

z dnia  26 lutego 2015 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia  VI  sesji  Rady Gminy Kluki  dokonał  Przewodniczący Rady Gminy,  Pan
Łukasz  Trzciński,  który następnie  przewodniczył  obradom.  Powitał   wszystkich  Radnych,
Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Panią  Prawnik,  Pana  Sekretarza  oraz  sołtysów.  Następnie
stwierdził,  że zgodnie z  listą  obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych,  co wobec
ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  radnych,  stanowi  quorum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych uchwał.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

  Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są propozycje do zmian porządku w planie obrad. 
Żadnych zmian nie zgłoszono. „Za”  przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowali
wszyscy Radni.

Przyjęty porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 stycznia 2015 r.

4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2015 r.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Kluki na lata 2015-2018.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Samorządu

      Województwa Łódzkiego

8. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Wspierania

Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży.

9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  regulaminu  przyznawania  jednorazowego

stypendium  Wójta  Gminy  Kluki  za  wyniki  dla  uczniów  szkół  ponadgimnazjalnych  i

studentów z terenu Gminy Kluki.

10. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  przyznawania

jednorazowego  stypendium Wójta  Gminy  Kluki   za  wyniki  w  nauce  dla  uczniów szkół



podstawowych i gimnazjum, prowadzonych przez Gminę Kluki.

11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

12. Interpelacje i wolne wnioski.

13. Sprawy różne.

14. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 stycznia 
2015 r.

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do protokołu.  
Uwag nie zgłoszono. „Za” przyjęciem protokołu  głosowali wszyscy Radni.
Protokół został przyjęty.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

P. Wójt serdecznie powitał wszystkich oraz poinformował o przygotowaniu projektu uchwały
dotyczącej stypendiów za wyniki w nauce  jak również zmiany dotyczące budżetu.
Zostały ogłoszone przetargi na zadania inwestycyjne:
 „Przebudowa budynku  OSP w miejscowości  Osina”  proponował  dołożenie  środków

brakujących do kwoty najkorzystniejszej oferty, ta kwota to 50 tyś. zł.
 do dróg na Osiedlu Leśne w Klukach (ul. Akacjowa, Spacerowa), brakująca kwota do

tego zadania to 42 tys. zł.
 Do zadania budowa drogi w miejscowości Kaszewice (za szkołą) 118 tyś zł.

Wójt zaproponował zabezpieczenie środków na:   
 budowę oświetlenia ulicznego  w miejscowości Żar kwota 3,5 tyś zł.
 modernizację  drogi  wewnętrznej  w  miejscowości  Podwódka  80  tys.  zł.  oraz  na

przebudowę drogi gminnej G6 do Bożegodaru 283 tyś zł. 
 na zadanie: Zagospodarowanie  terenu przy Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach, w

związku ze złożonym wnioskiem do powiatu, jako jedyny pozytywnie rozpatrzony.
 do Opracowania Strategii Rozwoju Gminy Kluki na lata 2014-2022, kwota 15 tyś zł.

  
W dniu  23  lutego  odbyło  się  spotkanie  z  Radnymi,  na  którym  omawiane  były  kwestie
związane:

 z  przystąpieniem do opracowania programu usuwania azbestu,
 utrzymaniem sieci wodociągowych i opłat za wodę. Otrzymaliśmy wniosek od Gminy

Bełchatów o zatwierdzenie nowej stawki 2,60 plus VAT, obecnie mamy stawkę 2,52 zł
plus VAT.  

 otrzymaliśmy  wniosek  o  dofinansowanie  do  zakupu  agregatu  prądotwórczego  na
ujęcie wody w Parzniewicach w Gminie Wola Krzysztoporska,

 omawiano kwestie połączeń autobusowych: z Kaszewic, Parzna,  Nowego Janowa i
Ścichawy do Bełchatowa.  Trwają rozmowy z  PKS-em i  innymi przewoźnikami  w
sprawie utworzenia niezbędnych połączeń autobusowych,

 poruszono temat Karty Dużej Rodziny 3 plus, 
 omówiono  kwestie  związane  ze  szkolnictwem dotyczące  zmniejszenie  subwencji  i

wypłaty dodatkowego wynagrodzenia dla nauczycieli na koniec stycznia,



 poruszone  zostały  zagadnienia  związane  ze  stypendiami  za  wyniki  w  nauce  i
propozycjami zmian w budżecie,

 złożono wnioski do powiatu bełchatowskiego na remonty dróg powiatowych: Trząs –
Zarzecze,  Nowy  Janów  –  Kuźnica  Kaszewska,  Kluki  –  Parzno  oraz  budowy
chodników  przy  drogach  powiatowych  w  miejscowościach:  Trząs,  Nowy  Janów,
Kuźnica Kaszewska, Ścichawa i Roździn.  

 przekazano informacje dotyczące sztandaru gminy Kluki  

W lutym odbyło się spotkanie z projektantem oczyszczalni ścieków w Klukach w celu
poprawy pracy oczyszczalni,

 wpłynęło  również  pismo  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  w  Łodzi  w  sprawie
wyceny remontu oczyszczalni ścieków przy blokach w Klukach.

 Zamontowano 15 opraw oświetlenia ulicznego w Zarzeczu,
 Przygotowane zostały i wydane sołtysom nakazy podatkowe.
 W  dniu  1  lutego  odbył  się  XV  Regionalny  Marsz  Szlakiem  Powstańców

Styczniowych.  Ponad 400 osobowa grupa dzieci,  młodzieży i  dorosłych,  po Mszy
Świętej  przeszła  szlakiem powstańców Parzno  –  Kluki  –  Kaszewice  -  Kurnos.  W
marszu uczestniczyła Wojewoda Łódzki  Jolanta Chełmińska oraz Magdalena Sawka
przedstawiciel kierownika Urzędu ds. Kombatantów i Osób Represjonowanych.  

Punkt 5 –Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Kluki na 2015 rok.

Pan Przewodniczący udzielił głosu p. Skarbnik, która omówiła projekt  zmian w budżecie na 
2015 rok.

Proponuje się zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę                           609 000 zł
z przeznaczeniem na realizację nw. zadań inwestycyjnych:

- w dz.600 rozdz. 60016 „Drogi gminne” - § 6050 zwiększenie planu wydatków
na zadanie  „Przebudowa drogi gminnej  G6  Kaszewice-Bożydar” -                             
283 500 zł

- w dz. 600 rozdz. 60017 „Drogi wewnętrzne”  - §6050 zwiększenie planu wydatków
o kwotę                                                                                                                    240 000 zł
z tego na:
zadanie pn. „Budowa drogi w miejscowości Kaszewice (za szkołą) -                   118 000 zł
zadanie pn. „Budowa drogi wewnętrznej na osiedlu Leśne w Klukach ( ul. Akacjowa,
Spacerowa) -                                                                                                            42 000 zł

Proponuje się wprowadzenie do budżetu zadanie pn. „Modernizacja drogi wewnętrznej
w miejscowości Podwódka”  i  przeznaczenie na jego realizację kwoty                       80 000 zł

- dziale 750 rozdz. 75095 „Pozostała działalność” - §6050 zwiększenie planu wydatków 
majątkowych o kwotę                                                                                                   15 000 zł
na zadanie pn. „Opracowanie Strategii Rozwoju Gminy Kluki na lata 2014-2022”

- dziale 754 rozdz.75495 „Pozostała działalność” - §6050 zwiększenie planu wydatków 
majątkowych o kwotę                                                                                                  50 000 zł



na zadanie pn. „Przebudowa budynku OSP w miejscowości Osina”

- dziale 900 rozdz. 90015 „Oświetlenie ulic, placów i dróg” zwiększenie wydatków
majątkowych o kwotę                                                                                              3 500 zł 
na zadanie pn. „Budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Żar, Chmielowiec”

Proponowane   zmiany  w  zakresie  ww.  zadań  inwestycyjnych  wynikają  z potrzeby
zabezpieczenia środków finansowych na ich wykonanie, gdyż kwoty zabezpieczone w
budżecie na realizację tych zadań, są niewystarczające  w stosunku do kwot, wynikających ze
złożonych ofert przetargowych i zapytań ofertowych, w związku z czym, w celu wykonania
tych zadań, niezbędne jest dokonanie zmian w planie wydatków majątkowych  w 
proponowanym zakresie.

- w dziale 921 rozdz. 92195 „Pozostała działalność” zwiększenie planu wydatków
majątkowych o kwotę                                                                                                 17 000 zł
w celu wprowadzenia do budżetu zadania pn. „Zagospodarowanie terenu przy Gminnym
Ośrodku Kultury w Klukach”
Na realizację tego zadania Gmina zabezpiecza udział własny, gdyż przewiduje się 
pozyskanie dofinansowania z Powiatu Bełchatowskiego do 60 % poniesionych kosztów.

Pani  B.  Stanisławska i  A.  Żarowska  prosiły  o  wyjaśnienie  przez  panią  Skarbnik,  kwestii
nadwyżki  finansowej  (min.  z  jakiego  okresu  ona  pochodzi),  która  radykalnie  wzrosła  w
stosunku do  wykazanej w budżecie gminy na 2015 rok.  
Z  wyjaśnień  udzielonych  przez  Panią  Skarbnik  wynika,  że  nadwyżka  pochodzi  z  lat
poprzednich i  nie  obejmuje 2014 roku i  w budżecie  została  tylko wykazana jej  część do
wysokości niezbędnej w celu zbilansowania wydatków z przychodami. 

Pani Prawnik zaproponowała brzmienie §6 tej uchwały: Uchwała wchodzi w życie z dniem
podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego.
Radna p. R. Kaczmarkiewicz stwierdziła, iż nie było posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów
a tym samym brak jest  protokołu z którego wynikałoby jak komisja opiniuje przedstawione
zmiany w budżecie.   Radna p.  E.  Spalińska – przewodnicząca komisji  poinformowała,  iż
komisja opiniuje zmiany w budżecie w miarę potrzeb.
Radna p. A. Żarowska pytała co się  zmieniło od momentu uchwalenia  budżetu w grudniu
2014 roku, że należy zwiększyć wydatki na  te dwie inwestycje będące już w budżecie t.j.
„Budowa drogi wewnętrznej na osiedlu Leśne w Klukach (ul. Akacjowa, Spacerowa) oraz
„Budowa drogi w miejscowości Kaszewice(za szkołą).  
Pan Wójt odpowiedział, że koszt inwestycji wynika z ofert przetargowych.
Radni zastanawiali się też co dalej z drogami uszkodzonymi przez Nadleśnictwo Bełchatów.
Radna p. Żarowska kwestionowała sposób realizacji remontu drogi w Podwódce,  uważa iż
Nadleśnictwo Bełchatów powinno pokryć część kosztów naprawy drogi, ponieważ droga jest
zniszczona  przez  drzewa  będące  majątkiem  Lasów  Państwowych.  Należy  jednocześnie
usunąć drzewa, przyciąć korzenie bo bez tych czynności droga będzie wymagała remontu co
kilka lat, na co nie stać gminę.  Radny p. Papuga  pytał o wytyczeniu drogi w Wierzchach
Kluckich a radny p. Siewiera o remoncie drogi w Żarze. Pan Wójt odpowiedział, iż wysłano
pismo do Nadleśnictwa Bełchatów o przecięcie korzeni drzew, które uszkadzają nawierzchnie
drogi i o jej naprawę. My na chwilę obecną zabezpieczamy środki, aby można było podjąć
działania zanim nawierzchnia ulegnie całkowitemu uszkodzeniu.  Na pytanie A. Żarowskiej,
kiedy zostało wysłane to pismo pan Wójt odpowiedział, iż był to grudzień 2014 r. lub styczeń
2015 r.



Radna p. Kaczmarkiewicz  pytała też dlaczego  tworzy się nowe zadanie t.j. „Przebudowa
drogi  gminnej  G6  Kaszewice-Bożydar”,  gdy  w  budżecie  mamy  zaplanowane  już  wiele
inwestycji, które należy realizować. P. Wójt stwierdził, iż mieszkańcy od lat wnioskują o ta
drogę. Radna p. Spalińska powiedziała, iż wprowadzenie tej drogi jest zasadne tak jak innych
dróg, ale trzeba też zauważyć że ta droga jest w fatalnym stanie. 
Radna p. A. Żarowska zgłosiła wniosek aby uchwałę w sprawie zmiany w budżecie przesłać
do pracy w Komisjach nie podejmować jej bo jest dużo niejasności. „Za” takim wnioskiem
głosowało  6  Radnych,  8  Radnych  było  przeciwnych  a  1  Radny wstrzymał  się  od  głosu.
Wniosek został odrzucony gdyż  nie zyskał większości.
 Następnie po odczytaniu  przez pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 10 Radnych,  5 Radnych było przeciwnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.
Radna  p.  B.  Stanisławska  prosiła,  aby  w  protokole  napisać  informację,  iż  głosowała
„przeciw” nie ze względu na wskazane inwestycje ale ze względu na niejasności związane  
z finansowaniem zadań tak aby mogła wytłumaczyć zaistniałą sytuację mieszkańcom.
Uchwała została podjęta.

                                                Uchwała Nr 34/VI/2015
                                            Rady Gminy Kluki

                                                z dnia 26 lutego 2015 r.

                            w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2015 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu

Punkt  6 –  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2015-2018.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2018
wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2015 rok ponieważ te
dwie uchwały wiążą się konsekwentnie. Uwag ani pytań nie było.
    Następnie  po  odczytaniu  przez  pana  Przewodniczącego  treści  uchwały  nastąpiło
głosowanie. „Za” głosowało 10 Radnych, 5 Radnych było przeciwnych, nikt nie wstrzymał
się od głosu.    Uchwała została podjęta.
                                                  
                                                                           Uchwała Nr 35/VI/2015

                                             Rady Gminy Kluki
                                                    z dnia 26 lutego 2015 r

            w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
                           Gminy Kluki na lata 2015 – 2018.    

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 7  -  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej dla
Samorządu  Województwa  Łódzkiego.

Pan Wójt przypomniał, że środki finansowe dla Samorządu Województwa  Łódzkiego 



z przeznaczeniem dla Szpitala Wojewódzkiego w Bełchatowie na zakup sprzętu medycznego
są przyznane, ale do podpisania umowy potrzebna jest odrębna uchwała Rady Gminy w tej
kwestii. Nikt nie zgłaszał uwag.
 Następnie po odczytaniu przez pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” podjęciem tej uchwały głosowali wszyscy Radni.
Uchwała została podjęta.
                                                                                      
                                                                                        Uchwała Nr 36/VI/2015

                                                   Rady Gminy Kluki
                                                   z dnia 26 lutego 2015 r

                       w sprawie pomocy finansowej dla
                                                   Samorządu Województwa Łódzkiego.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.        

Punkt  8 –  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży.

Pan Wójt wyjaśnił, iż promowanie uczniów zdolnych  w obecnym stanie prawnym  możliwe
jest  poprzez  przyjęcie  gminnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci  i
młodzieży. Pozwoli  to kompleksowo  planować działania, aby wspierać edukację młodych
mieszkańców naszej gminy, mających osiągnięcia w różnych obszarach naukowe. Uwag do
tego projektu nie było. Następnie po odczytaniu przez pana Przewodniczącego treści uchwały
nastąpiło głosowanie.  „Za” głosowali  wszyscy Radni.  Uchwała została podjęta.
                                                                 
                                                                  Uchwała Nr 37/VI/2015
                                                                     Rady Gminy Kluki
                                                                z dnia 26 lutego 2015 r

                                    w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
                                   Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu 
przyznawania jednorazowego stypendium Wójta Gminy Kluki za wyniki w 
nauce dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych i studentów z terenu Gminy 
Kluki.

Stypendium przyznawane jest za wyniki w nauce. Prawo o ubieganie się  o to stypendium
przysługuje uczniom i studentom, którzy spełniają określone warunki. Głównym kryterium
jest średnia ocen uzyskana przez uczniów na koniec roku szkolnego a dla studentów średnia
ocen ze wszystkich zaliczeń i egzaminów na koniec danego roku akademickiego. Radna 
p. B. Stanisławska zgłosiła wniosek aby średnia ta dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych
wynosiła minimum  4,3 a dla studentów minimum 4,0. 
„Za” tym wnioskiem głosowali wszyscy Radni.  Zmiana została przyjęta.



P.  Prawnik  zgłosiła  uwagę,  aby  w  regulaminie  w  rozdziale  2  Kryteria  przyznawania
stypendium doprecyzować,  iż  wnioski  o  przyznanie  stypendium mogą  składać:  uczeń  po
osiągnięciu  pełnoletniości  lub  student   a  także   rodzice  lub  opiekuni  prawni  ucznia.  W
rozdziale 3  Tryb przyznawania stypendium dopisać  § 4:  pkt 1 Stypendium wypłacane jest
jednorazowo w formie gotówki lub wypłacane jest na rachunek bankowy wskazany przez
ucznia, studenta opiekuna prawnego ucznia a w pkt. 2  Uczniowie niepełnoletni odbierają
stypendium w obecności rodzica lub opiekuna prawnego. 
„Za” wprowadzeniem tej poprawki głosowali wszyscy Radni. Zmiana została uwzględniona.
Następnie po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowali wszyscy radni.    Uchwała została podjęta.

                                                                Uchwała Nr 38/VI/2015
                                                                       Rady Gminy Kluki
                                                                    z dnia 26 lutego 2015 r
                                                
                     w sprawie regulaminu przyznawania jednorazowego stypendium
                     Wójta Gminy Kluki  za wyniki w nauce dla uczniów szkół 
                     ponadgimnazjalnych i studentów z terenu Gminy Kluki.
                           

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 10  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
przyznawania jednorazowego stypendium Wójta Gminy Kluki za wyniki w 
nauce dla uczniów szkół podstawowych  i gimnazjum, prowadzonych przez 
Gminę Kluki.

Stypendium za wyniki w nauce może być przyznane uczniom, którzy posiadają co najmniej
bardzo dobrą ocenę z zachowania oraz uzyskali odpowiednią  średnią ocen.
Radna  p.  B.  Stanisławska  zgłosiła  wniosek,  aby  po  ukończeniu   klas  IV-VI  szkoły
podstawowej średnia ocen wynosiła  4,75  zamiast 4,5 a po ukończeniu klas I-III gimnazjum
średnia  ocen  wynosiła  minimum 4,5  zamiast  4,3.   „Za”  przyjęciem  takiego   kryterium
głosowali wszyscy Radni. Uwaga została uwzględniona.
P. Prawnik zasugerowała, aby w rozdziale 3 regulaminu t.j. Tryb przyznawania stypendium w
§3.1.  doprecyzować o  stwierdzenie,  iż   z  wnioskami  o stypendium występują  dyrektorzy
szkół, a także „rodzice lub opiekunowie prawni ucznia”.  Na koniec tego rozdziału dodać
punkt  8  o  brzmieniu:  „Stypendium  wypłacane  jest  jednorazowo  w  formie  gotówki  lub
wypłacane jest na rachunek bankowy wskazany przez ucznia lub opiekuna prawnego ucznia”
oraz pkt 9 o brzmieniu: „Uczniowie niepełnoletni odbierają stypendium w obecności rodzica
lub opiekuna prawnego”. „Za” takimi zmianami głosowali wszyscy Radni. Wniosek został
przyjęty.    Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 
 „Za” głosowali wszyscy Radni.
Uchwała została podjęta.

                                                                  Uchwała Nr 39/VI/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 26 lutego 2015 r



                                                  
     w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego stypendium
    Wójta Gminy Kluki za wyniki w nauce dla uczniów szkół podstawowych 
    i gimnazjum, prowadzonych przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 11 – Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności 
międzysesyjnej.

Pan Przewodniczący poinformował Radnych ,iż 
-  1 lutego b.r. uczestniczył w XV Regionalnym Marszu Szlakiem Powstańców Styczniowych,
- 13 lutego b.r. brał udział w spotkaniu z Przedsiębiorcami  i rozstrzygnięciu konkursu „Firma
   na Medal”,
- uczestniczył w zebraniu ze strażakami w miejscowości Osina,
- brał udział w Komisji Oświaty, Sportu i Kultury, 
- uczestniczył w spotkaniu roboczym zorganizowanym przez Wójta Gminy,
- prowadził dyżur w środy od godz. 15-17.  

Punkt 12 – Interpelacje i wolne wnioski

Nie zgłoszono żadnych interpelacji ani wniosków.

Punkt 13 – Sprawy różne

Pan Przewodniczący zapoznał zebranych z pismami, które wpłynęły do Rady Gminy:
- z Łódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków  w Łodzi przedstawiające wykaz udzielonych w
2014  roku  dotacji  celowych  ze  środków  finansowych  z  budżetu  państwa  na  prace
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru
zabytków.
-  z  Zespołu  Szkół  w  Klukach  przedstawiające  sprawozdanie  z  wysokości  średnich
wynagrodzeń  nauczycieli,
- od Rady Rodziców przy Zespole Szkół w Klukach  z prośbą o podjęcie działań związanych
ze  zniwelowaniem  przykrego  zapachu  wydobywającego  się  z  oczyszczalni  ścieków  w
Klukach.
-  z  Urzędu  Gminy  w  Woli  Krzysztoporskiej  dotyczące  dofinansowania  środków  na
zainstalowanie agregatu prądotwórczego na ujęciu wody w Parzniewicach.
- od mieszkańców Kluk z prośbą o remont drogi  nr 619/2, 1244/2. 

Następnie Radni poruszyli następujące tematy:
Radna  p.  R.  Kaczmarkiewicz  pytała  czy  wpłynęło  pismo  z  Nadleśnictwa  Bełchatów  o
odszkodowanie i dlaczego radni nie są informowani co się z tym dzieje. Pan Wójt zapytał
skąd p. radna ma to pismo i odpowiedział, że jak będzie coś więcej wiadomo to poinformuje
radych.  Inną  sprawą  jest  umieszczenie  na  BIP urzędu  protokołu  z  kontroli  oczyszczalni
ścieków w Klukach,  gdyż  rada  powinna  wiedzieć  jakie  działania  są  podejmowane  w tej
kwestii.  Pan  Wójt  odpowiedział,  że  w  planie   pracy  jednej  komisji  jest  zajęcie  się  tym
tematem. Radna p. A. Żarowska zauważyła, że może warto zmienić projektanta, bo ta osoba
zaprojektowała oczyszczalnię i to nie działa.



Pan  Wójt  podsumowując  dyskusję  na  temat  oczyszczalni  stwierdził,  iż  teraz  musimy
podejmować działania w ramach obecnej lokalizacji a w przyszłości należy myśleć o zmianie
lokalizacji.
Radna p. R. Kaczmarkiewicz  poinformowała, że w szkole w Parznie  kółka zainteresowań
dla dzieci są na siódmej godzinie lekcyjnej. Część dzieci musi zatem czekać na nie około
dwóch godzin, a na świetlicy nie ma zapewnionych odpowiednich warunków by mogły w
tym czasie  np. odrabiać lekcje.  Pan Wójt odpowiedział, że z tymi sprawami  należy najpierw
zwrócić się do dyrektora szkoły.
Radny p. S. Papuga poruszył sprawę wytyczenia drogi w Wierzchach Kluckich. Od dłuższego
już czasu ubiega się o jej wytyczenie, ale bezskutecznie.
Radni  pytali  też  od  kiedy  będą  przyjmowani  pracownicy  interwencyjni.  Pan  Wójt
odpowiedział, iż na wiosnę podjęte będą działania.
Radni zwrócili też uwagę, iż należy uaktualnić, bardziej doprecyzować  Statut Gminy Kluki
zgodnie z obowiązującymi przepisami i zaistniałymi zmianami. 

Również sołtysi  zabrali  głos:  p.Sionkowski  –sołtys  z Kluk ,  który powiedział,  że  według
niego  najważniejszą  osobą  w  szkole  jest  nauczyciel  i  należy  się  zastanowić  jak  jest
realizowany  w  naszych  szkołach  art.  42  Karty  Nauczyciela,  który  mówi  o  obowiązku
prowadzenia opieki świetlicowej. Pytał też kiedy jest planowana naprawa drogi  w Klukach
(k.lekarza) i czy p. Pietrzyk jest nadal konserwatorem od oświetlenia ulicznego. Pan Wójt
poinformował, iż p. Pietrzyk jest nadal konserwatorem a remont drogi będzie w niedługim
czasie. P.Krawczyk – sołtys z Ciszy przypomniała, że zamontowane wcześniej oświetlenie
nadal nie świeci.  P.Weder – sołtys z Kuźnicy Kaszewskiej poinformowała, iż na wsi ktoś robi
pomiary,  pytała  kto  i  w  jakim  celu.  P.  Wójt  przekazał,  iż  geodeci  pracują  w  ramach
wykonywania inwestycji polegającej na pracach projektowych budowy dróg. 

 Punkt 14 – Zamknięcie sesji.

        O godzinie 15:25 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i 
zakończył obrady.  
                                                                                    
                                                                                  
                                                                             

                                                                       
Protokołowała:
Elżbieta Telążka                                                                                                          


